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Protokół Nr XIII/25  

z sesji Rady Miejskiej Trzcianki w dniu 13 marca 2025 roku. 

 

Miejsce posiedzenia: sala sesyjna Urzędu Miejskiego Trzcianki. Obrady rozpoczęto  

13 marca 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 16:19 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Łukasz Bagrowski - nieobecny 

2. Dorota Barczak 

3. Anna Maria Boch 

4. Ewa Maria Bogacz 

5. Marek Krzysztof Dąbrowski - nieobecny 

6. Krzysztof Grzyśnik 

7. Paweł Iwanicki - nieobecny 

8. Janina Kamińska 

9. Krzysztof Kęciński 

10. Wincenty Seweryn Kilian 

11. Paulina Elżbieta Knap 

12. Maciej Kubacki 

13. Mariusz Łuczak 

14. Robert Matkowski 

15. Wiesław Natkaniec 

16. Ludwika Orłowska-Mumot 

17. Witold Zbigniew Perski 

18. Witold Putyrski - nieobecny 

19. Piotr Ratajczak 

20. Łukasz Michał Walkowiak 

21. Marcin Andrzej Walkowiak 

 

Porządek obrad wraz z materiałami – załącznik nr 1. 

Lista obecności radnych – załącznik nr 2. Raport obecności z systemu eSesja – 

załącznik nr 3. Lista obecności przedstawicieli Urzędu Miejskiego Trzcianki – załącznik 

nr 4. Lista obecności sołtysów sołectw gminy Trzcianka – załącznik nr 5. 

Obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof 

Grzyśnik. Protokołowała Marzena Domagała, inspektor ds. obsługi Rady. 

Obrady Rady Miejskiej zostały utrwalone na nośniku CD, zawierającym nagrania 

wszystkich wypowiedzi w trakcie obrad, który stanowi integralną część protokołu. 
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Ad 1) Otwarcie obrad. 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik, działając zgodnie  

z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, otworzył sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

Wyjaśnił, że sesja została zwołana na wniosek Burmistrza Trzcianki z 6.03.2025 r., który 

przekazano wraz z materiałami na sesję.  

 

Następnie przywitał: 

1) radnych Rady Miejskiej Trzcianki, 

2) sołtysów sołectw gminy Trzcianka, 

3) pana Krzysztofa W. Jaworskiego, burmistrza Trzcianki,  

4) panią Wiolettę Szukajło, zastępcę burmistrza, 

5) panią Alinę Matkowską, sekretarza gminy,  

6) panią Joannę Zieńko, skarbnika gminy, 

7) panią Ksenię Cieszyńską-Rosalską, mecenasa obsługującego Radę, 

8) kierowników referatów Urzędu Miejskiego Trzcianki,  

9) mieszkańców oglądających transmisję sesji. 

 

Stwierdził quorum, przy którym może obradować i podejmować prawomocne uchwały 

Rada Miejska Trzcianki. W momencie otwarcia w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

Ad 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił poniższy porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2025 

rok. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2025-2040. 

5. Zamkniecie obrad.  

Ad 3) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2025 rok. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Burmistrz Trzcianki Krzysztof Jaworski w trakcie omawiania projektu uchwały stwierdził 

między innymi, że przedstawione projekty uchwał dotyczą dwóch tematów. Jednym  

z nich jest realizacja 2 km ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Ogrodowej, a drugim 

rewitalizacja Parku 1 Maja wraz z zapleczem.  
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W przypadku ścieżki rowerowej chodzi o przesunięcie środków, co pozwoli na 

podpisanie umowy po przetargu. Wyniki przetargu są satysfakcjonujące, poniżej 

kosztorysów, mieszczą się w zapisach budżetowych na to zadanie, inwestycja gotowa 

do realizacji, a wykonawca może wejść na plac budowy. Natomiast w budżecie zadanie 

jest zaplanowane na dwa lata i bez przesunięcia środków nie można podpisać umowy. 

W związku z tym należy ze środków na projekty techniczne dróg przesunąć 225 000 zł 

na budowę ul. Ogrodowej i w Wieloletniej Prognozie Finansowej zwolnić środki na 2026 

rok, bo umowa opiewa na 6 miesięcy i zadanie będzie realizowane przez najbliższe 

miesiące.  

Drugą propozycją dzisiejszych zmian jest temat parku 1 Maja. Do 27 marca br. jest czas 

na złożenie wniosku o dofinansowanie zadań wynikających z gminnego programu 

rewitalizacji, który został wpisany przez Marszałka na listę programów do rewitalizacji, 

i zadania w nim zawarte mogą otrzymać potencjalnie dofinansowania w trybie 

konkursowym.  

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że wniosek jest duży i trudny, dlatego chciałby posilić się 

podmiotem zewnętrznym w jego opracowaniu i stąd proponuje się przesunięcie 25 000 

zł również z projektów technicznych dróg na projekty techniczne projektów 

rewitalizacyjnych, a termin złożenia wniosku upływa 27 marca br.  

W dalszej części przedstawił prezentację proponowanych zmian w parku 1 Maja 

wyjaśnił, że park pozostaje w wymiarze obecnym i nie ubywa zieleni. Utwardzane są 

miejsca postojowe, które obecnie funkcjonują za parkiem oraz ciągi piesze, które 

również funkcjonują. Przestrzeń parkowa ma być wyposażona w infrastrukturę 

rekreacyjną dla dzieci i miejsca wypoczynku dla dorosłych. Pojawią się nowe 

nasadzenia i miejsca utwardzone z prześwitami dla zieleni, fontanna, ciągi piesze 

utwardzone. Pojawią się nawierzchnie ażurowe, przepuszczalne i niska zieleń w parku  

i na placu oraz posadzone nowe drzewa.    

Następnie wyjaśnił kwestie związane z dofinansowaniem projektu, które polega na 

dotacji warunkowej, która może być w 62%. Wyjaśnił, że koszt inwestycji oszacowany 

jest na 10,5 mln zł, realizacja może być do września 2027 roku, a rozstrzygnięcie będzie 

w ostatnim kwartale br., dlatego realizacja w 2026 i 2027 roku, pod warunkiem 

otrzymania dofinansowania. Gmina przygotowuje program funkcjonalno-użytkowy,  

a przetarg odbyłby się w formule zaprojektuj-wybuduj. W późniejszym czasie będzie 

prośba do państwa radnych o zabezpieczenie środków własnych w budżecie,  

w tym momencie, przy składaniu wniosku nie ma potrzeby składania takiego 

oświadczenia. Wniosek przejdzie najpierw ocenę formalną, a następnie merytoryczną  

i może być przyznane dofinansowanie lub gmina znajdzie się na liście rezerwowej.  

 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik prosił o dyskusję nad 

obydwoma punktami porządku obrad, tj. 4 i 5, które są ściśle ze sobą powiązane.  
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- Radny Robert Matkowski stwierdził, że w części otrzymał odpowiedzi na swoje 

wątpliwości w wypowiedzi Burmistrza, np. że rewitalizacja parku pochłonie przeszło 10,5 

mln zł. Zwrócił uwagę, że wizualizacja jest piękna, ale pamięta również wizualizację 

placu Pocztowego.  Ma obawy, że finanse wymuszą inne działania i nie będzie już to tak 

pięknie wyglądać.  

Radny R. Matkowski przypomniał, że jest projekt basenu, o którym już się nic nie mówi, 

planuje się kolejne nowe zadania, a Jego zdaniem należałoby zrobić coś co posłuży 

większości mieszkańców. Zwrócił uwagę, że będzie wypowiadał się za grupę radnych, 

którzy chcieliby, aby wybrzmiały zdania radnych, co do tych dwóch propozycji,  

tj. ul. Ogrodowej i parku 1 Maja, dlatego proponował, aby przesunięcia w projektach 

technicznych rozbić na dwa odrębne głosowania. Radni, którzy nie są za rewitalizacją 

parku, automatycznie byliby przeciwko inwestycji na ul. Ogrodowej i w drugą stronę 

podobnie. Nie jest to zmiana porządku obrad, ale techniczne sprawy z głosowaniami, co 

pozostawia Wiceprzewodniczącemu Rady. Postawił wniosek, aby rozdzielić to na dwa 

osobne głosowania.  

 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik wyjaśnił, że takie 

głosy radnych również do niego dotarły i nie ma możliwości głosowania tych dwóch 

tematów w odrębnych głosowaniach, gdyż są w ujęte w jednej uchwale, tej samej. 

Istnieje możliwość zgłoszenia wniosku - poprawki do uchwały, a następnie całości 

uchwały wraz z tą zmianą.  

 

- Radny Robert Matkowski - (Ad Vocem) dopytywał jak w tym przypadku zmieni się 

porządek obrad, bo jest to tylko rozbicie na dwa odrębne głosowania zapisów. Dpdasł, 

że porządek się nie zmienia. 

 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik odpowiedział, że 

porządek obrad się nie zmieni, natomiast co do głosowania prosił o wypowiedź 

prawnika.  

 

- Radca prawny Ksenia Cieszyńska-Rosalska potwierdziła, że w tej sytuacji, kiedy radni 

chcieliby głosować poprawkę do projektu uchwały, porządek obrad się nie zmieni. 

 

- Burmistrz Krzysztof Jaworski uzupełnił, że mówiąc o poprawkach można to rozumieć 

jako autopoprawka Burmistrza, bądź radni proponują poprawkę polegającą np. na 

wykreśleniu, któregoś z zadań. Dla przykładu Burmistrz przypomniał, jak przebiegało 

podjęcie decyzji na sesji, co do ul. Broniewskiego.  

 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Wiesław Natkaniec - 

(Ad Vocem) skierował słowa do radnego R. Matkowskiego, że wszyscy radni powinni 
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być pozytywnie nastawieni do propozycji rewitalizacji, jest jedna uchwała i nie potrzeba 

zmian.  

 

- Radny Robert Matkowski - (Ad Vocem) wyjaśnił przedmówcy, że nie stwierdził, że jest 

przeciwnikiem, ale przekazał pewną myśl niektórych radnych, jeżeli chodzi o technikę 

głosowania, aby dać możliwość wypowiedzenia się radnym.  

 

- Radna Dorota Barczak zwróciła uwagę, że kilka miesięcy temu zdecydowano  

o rewitalizacji parku 1 Maja i w związku z tym pytała, czy jeżeli dotacja zostanie 

przyznana w 62%, a pozostałe środki po stronie budżetu gminy, czy w miarę wzrostu 

kosztów wykonania, to co będzie ponad planowane wydatki będzie tak samo rozliczane 

procentowo czy wszystko będzie po stronie gminy.  

 

- Radny Maciej Kubacki ocenił, że posiadamy program rewitalizacji i jest on potrzebny, 

natomiast koncepcja została przedstawiona radnym po raz drugi, jak i przedstawiona 

społeczności w mediach i budzi sporo kontrowersji, szczególnie pod względem ilości 

betonu, jak również zmiany wizualnej czy funkcji muszli. Zaznaczył, że nie chodzi o to, 

że parku nie potrzeba rewitalizować, ale blisko 90% głosów w mediach była przeciwko 

takiej koncepcji, pomijając już koszty. Należy założyć, że będzie to kosztowało więcej  

i czy w tym momencie Trzciankę na to stać. Zdaniem radnego Trzcianki, w tym 

momencie, na takie coś nie stać. 

 

- Radny Łukasz Michał Walkowiak zwrócił uwagę, że kosztorys jest mocno naciągnięty 

 i nie będzie to 10,5 mln zł. Następnie odniósł się do niedawno przedstawianego raportu 

oświatowego, jaka jest zapaść, jakie środki z budżetu idą na oświatę, jakie 

wprowadzane są oszczędności, dodając, że w tej sytuacji nie będzie głosował za 

inwestycją ponad 4 mln zł z budżetu.  

 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik wyjaśnił, że nie 

pamięta, aby padło na sesji, a przynajmniej w tej kadencji, że oświata to coś 

niechcianego.  

 

- Radny Łukasz Michał Walkowiak - (Ad Vocem) wyjaśniał, że to co widzą radni, co jest 

pokazywane w mediach to jedno, ale jako nauczyciel doświadcza coś innego. Nikt 

publicznie nie powie, że w ramach oszczędności będą łączone klasy na lekcjach 

wychowania fizycznego.  

 

- Burmistrz Krzysztof Jaworski odpowiadając na pytania radnych na początek odniósł się 

do stopnia dofinansowania. Wniosek na plac Pocztowy opiewał na 85% dofinansowania, 

natomiast po przetargu wyszło dużo więcej. Ostatecznie realizowano inwestycję 50:50. 

Gmina otrzyma dofinansowanie, o które wnioskuje, a to co wychodzi po przetargu jest 
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kosztem gminy. Jeżeli pojawia się konieczność zwiększenia środków, to jest to 

przedstawiane Radzie. Dzisiaj przesuwane są środki z projektów technicznych dróg na 

projekty techniczne rewitalizacji na opracowanie wniosku o dofinansowanie. Nie ma 

jeszcze mowy o zabezpieczeniu środków, co będzie konieczne za kilka miesięcy. 

Podobnie jak było przy projekcie rewitalizacji Dolinek Miłości, aby dalej być w konkursie. 

Tu będzie sytuacja analogiczna. Po ocenie formalnej będzie prośba o oświadczenie  

o zabezpieczeniu środków. Wówczas radni się wypowiedzą czy takie środki 

zabezpieczyć. Dzisiaj jest prośba o zgodę na zabezpieczenie 25 000 zł na 

przygotowanie wniosku przez podmiot zewnętrzny. Prosił, aby głos wątpliwości odłożyć 

na kilka miesięcy. Dać czas na przeanalizowanie tematu.  

Burmistrz K. W. Jaworski dodał, że we wrześniu radni odniosą się do wieloletniego planu 

inwestycyjnego, w którym planowano budowę basenu w latach 2022-2023. Nie udało się 

tego dokonać z różnych względów, ale pozwolenie na budowę jest. Ogłoszony konkurs 

nie był na dobrych warunkach i należałoby poczekać na ich poprawę. Ministerstwo 

Sportu i Turystyki trochę zmieniło podejście i jest szansa na budowę basenu. We 

wrześniu radni określą WPI na kolejne lata do 2032 r.   

 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Krzysztof Grzyśnik w związku z brakiem 

pytań i zgłoszonych poprawek zamknął dyskusję i prosił o głosowanie: 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa Maria Bogacz, Krzysztof Grzyśnik, Janina 

Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, 

Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew 

Perski, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

PRZECIW (2) 

Wincenty Seweryn Kilian, Piotr Ratajczak 

NIEOBECNI (4) 

Łukasz Bagrowski, Marek Krzysztof Dąbrowski, Paweł Iwanicki, Witold Putyrski. 

Uchwała Nr XIII/116/25 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok została podjęta. Uchwała – załącznik nr 6. 
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Ad 4) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2025 - 2040. 

Radni nie mieli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Trzcianka na lata 2025 - 2040. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Dorota Barczak, Anna Maria Boch, Ewa Maria Bogacz, Krzysztof Grzyśnik, Janina 

Kamińska, Krzysztof Kęciński, Paulina Elżbieta Knap, Maciej Kubacki, Mariusz Łuczak, 

Robert Matkowski, Wiesław Natkaniec, Ludwika Orłowska-Mumot, Witold Zbigniew 

Perski, Łukasz Michał Walkowiak, Marcin Andrzej Walkowiak 

PRZECIW (1) 

Piotr Ratajczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wincenty Seweryn Kilian 

NIEOBECNI (4) 

Łukasz Bagrowski, Marek Krzysztof Dąbrowski, Paweł Iwanicki, Witold Putyrski. 

Uchwała Nr XIII/117/25 Rady Miejskiej Trzcianki zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2025 – 2040 została podjęta. 

Uchwała – załącznik nr 7. 

Ad 5) Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Trzcianki Krzysztof Grzyśnik zamknął XIII sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

 

Przewodniczący obrad 

Wiceprzewodniczący  

Rady Miejskiej Trzcianki  

 

Krzysztof Grzyśnik 

Przygotowała:  

Protokolant insp. Marzena Domagała 


